
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 17. januar 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 331
Som opfølgning på udvalgets modtagelse af Sønderjysk Familielandbrug og
Landbrugsrådgivning Syd i deputation den 10. januar 2018 om restriktionerne
for bindestalde har udvalget en række afklarende spørgsmål om baggrunden
for, at der er indført et forbud mod bindestalde i Danmark.
• Hvad er den faglige begrundelse for forbuddet mod bindestalde, og hvilke
argumenter er der fremført for og mod forbuddet?
• Hvad mente dyrevelfærdsorganisationerne om forbuddet mod bindestalde,
da det blev indført?
• Har andre EU-lande indført forbud mod bindestalde?
• Vil ministeren oplyse, om det er rigtigt, at unge køer i stalde med løsdrift har
det dårligere om natten end unge køer i bindestalde, og fører det til, at man af
hensyn til dyrevelfærd deler køerne op om natten?
• Fører forbuddet mod bindestalde efter 2027 til, at det allerede nu er umuligt
at finansiere investeringer i bindestalde?
Hvilke regler gælder, om at køer skal på græs, for henholdsvis køer i løsdrift
og køer i bindestalde?

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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